## 目录

### CONTENTS

《建筑》杂志■半月刊五月下 2011年第10期 总第689期







特别鸣谢 国家特级企业——南通四建集团的大力支持

## 时评

意圖100树起行业新标杆

**关注** 特别报道: 06

# 京基100——高科技打造"深圳之巅"

由中建四局总承包施工的深圳京基100大厦于4月23日封顶,不但刷新了深圳的高度记录,而且创下多项中国记录、世界记录。集多项新技术、新工艺的应用于一体的京基100,为深圳增添了一道亮丽的风景,也为中国建筑业赢得无限精彩。

记者视角: 13

建筑大省谁更强, 江苏还是浙江?

记者评论: 16

转型BT模式, 功夫在诗外

党旗映筑林: 17

辉煌这样诞生 "三力" 齐发促和谐

行业	1	
发展论坛:	23 27	山东建筑业转方式调结构的战略思考 ····································
管理在线:	29	江西省: 动态监管安全生产王纪洪
企业		
老总论道: 企业风景:		经营力•执行力•防范力•道德力 ····· <b>汪法频等</b> 科技创新给力 "三五" 规划 ····· <b>庞</b> 健
项目写真:	37	征战成都铁路枢纽 禁禁金等
经管天地:	40	运用系统管理方法提高建筑钢结构加工质量 秦献宏
	42	浅谈项目全过程的造价控制 <b>张晓林</b>
	43 44	浅谈项目技术管理的基本环节和要求 <b></b>
法律实务:		浅谈建筑工程居间费的风险规避 张凯麟
人物		
× 12	49	阳国祥的特别人生 帅 兵
	51	经营良将李桂艮 黎方益等
	53	一往无前陈祖新 缪华昌
科技		
1-1 12	55	医疗建筑公共空间优化设计例析
	57	大跨度预应力框架梁施工浅析唐小卫
	60	六狼山隧道4*斜井断层破碎带施工技术浅析 ·······王家明
	62	短钢筋支撑在承重墙托换施工中的应用探讨杜国平等
	64 66	某转换钢桁架理论计算与施工监测的对比分析 ·····王沈霞等 浅析CRTSII型板式轨道全天候施工措施······李春红
	68	高寒地区井塔主体工程快速施工技术研究
	69	浅析高速公路加宽工程的软基施工 段宝红
	71	加铺塑料薄膜解决发泡水泥绝热层施工难题程忠华等
	72	神经网络在公路工程质量控制中的应用李效广
文苑		
-	74	力与美:建筑技术与艺术的统一刘玉惠
	76	济南近现代胶济铁路建筑的历史文化价值 林学军等
		徽派建筑: 形神兼佳集灵韵 … 杨 燕
	79	弘盛之歌 <b>陈宝林</b>
交流		
_ ~ ~	82	施工企业成本管理问题初探
	83	浅析加强建筑企业的财务管理 张静静等
	85	监理信息决策支持系统功能初探·····韦祖高
	86	地下连续墙施工质量通病与控制措施 <b>姚金满等</b> 地基加固中的强夯法技术探讨 <b>        章国权</b>
	87 89	和探市政工程中跌水与急流槽的施工技术
		建筑施工中共占路水及预防污除的措施



长寿命节能型3.5K镇灯具,是本公司研发的专利产品,它适序于建筑施工及高空作业的场合,投放上海市场一年多的时间里,行户反映良好,本公司新产品与老产品相比具有如下优点(见数据)

- 施工方便:采用一体化设计将镝灯、启动器、限流器、灯具 主要部件构成一体,并预留电源输入接线端,不仅方便用户接 线安装,同时还提高了工程施工效率。
- 2. 节能: 老产品镇流器所产生的热能,在新产品中转换成光能,在照明效果相同的条件下,节电0.8~12千瓦/小时。
- 3. 寿命长:采用高电压、小电流设计,老产品工作电流:16-20A 新款灯具工作电流:7-8A,减轻了镝灯电极的烧损及灯泡内胆钼 片电流密度过大的缺陷。使镝灯泡的使用寿命延长到3000小时。 本产品按国家规定执行"三包"。
- 4. 价格低廉:由于新产品设计取消了镇流器。不仅成本降低60%同时电源铜导线由6mm°降至2.5mm°,使每100m导线节省1000元。 并解决了易过热燃烧的镇流器部件给工程带来的不安全隐患。

注: 灯具安装尺寸是均布在 0100 圆周上的三个 013 通孔

上海圣亚照明有限公司

厂址:上海浦东新区机场镇 邮箱:yeshu1600100@yahoo.cn 联系人: 杨小姐 电话: 021-5893160 传真: 021-5893595

周址: http://guoji.cn.alibaba.com

权威媒体 共同发展

### MAIN CONTENTS 英文要目

#### 06 Kingkey 100 High Tech Create "Peak of Shenzhen"

At 10 o'clock of April 23, 2011, in the shouts of joy, Shenzhen Kingkey 100 building located at Caiwuwei Luohu District, Shenzhen City successfully capped. The project refreshs the height record of Shenzhen Shun Hing Square and becomes the new "peak of Shenzhen". As a "new aristocrat" in the building field, Kingkey 100 has received great attention or even admiration from people outside the industry since its commencement, news about Kingkey 100 are usually can be seen in newspapers, televisions and on the internet. As a typical "high, huge, complicated" project, Kingkey 100 assembles a mass of new techniques, new materials and new equipments, the general contractor, China Construction Fourth Engineering Bureau created a model in the industry during the construction.

- 13 Who is stronger among the construction provinces, Jiangsu or Zhejiang?

  Jiangsu and Zhejiang are two acknowledged construction provinces throughout the country. It can be seen from the statistical indicators that Jiangsu and Zhenjiang try to outdo each other in building trade for over ten years, during "the 9th five year plan" and "the 10th five year plan", Zhejiang exceeded Jiangsu and became the first nationwide; and in "the 11th five year plan", Jiangsu takes over the lead again, and it is really full of
  - the first nationwide; and in "the 11th five year plan", Jiangsu takes over the lead again, and it is really full of complications. However, who is stronger in building trade on earth, Zhejiang is generally well regarded by insiders.
- 23 Strategic Thinking on Mode Transformation and Structure Adjustment of Shandong Building Trade Research group of Shandong Construction Management Authority conducted deeply investigation and survey in Jinan, Qingdao, Zibo, Weifang, Weihai etc. cities respectively and went to Shenyang, Dalian, Jiangsu Nanjing, Suzhou, Zhejiang Shaoxing, Huzhou etc. places to study, had an informal discussion and exchange with Hubei Province Construction Management Authority. Thinking, countermeasures and suggestions on mode transformation development of building trade on Shandong has been initially established after the investigation and survey, as well as the development situation of building trade in Shandong Province in recent years.
- 74 Integration of Strength and Beauty, Construction Technology and Art

Construction technology is adopted form of structure as per the physical properties and mechanics principles of materials, in order to accomplish constructions of all kinds of different demands. Art of architecture is produced under the condition of building materials and construction technology, they are for the purpose of satisfying aesthetic requirements of people and social life, political needs and so on factors, it is an art that use specific substances to arrange spatial modeling. Therefore, construction has dual nature, it is not only technological, but also artistic; not only practical, but also ornamental; not only physical product, but also spiritual wealth.